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Minnesanteckningar från funktionshinderrådet den 1 december 2020 
M   
  

 0. Upprop och val av justerare 
Ett upprop förrättas. Ella Ryberg, nämndsekreterare, utses att jämte ordföranden 
justera minnesanteckningarna. 
 

1. Godkännande av dagordningen 
Ett antal förändringar förekommer i dagordningen. Det har tillkommit en punkt 
2A, före punkt 2, och det är Sofia Tunel, medicinskt ansvarig sjuksköterska, som 
kommer att ge uppdaterad information om kommunens hantering av covid-19 och 
hur det ser ut i dagsläget. En punkt 5a läggs till innan punkt 5, vilket är en 
beslutspunkt om sammanträdestider för 2021. Under övriga frågor läggs två 
informationspunkter till av ordförande Lars Björkman, mötesformat för 
sammanträdena 2021 samt en forskningsförfrågan från Umeå universitet. Fråga 
om aktuella kontaktuppgifter anmäls av Per-Ove Jonsson (Neuroförbundet). 
Dagordningen godkänns. 
 



2a. Information om kommunens hantering av covid-19  

Sofia Tunel (MAS) ger en lägesuppdatering kring covid-19 och hur det ser ut i 
kommunen. Till skillnad från i våras hålls de dagliga verksamheterna öppna. 
Läget är under kontroll och även om det finns en smitta som blossar upp på olika 
ställen ser man inte samma explosiva utveckling som i våras och man har blivit 
bättre på att få bukt med smittan. Samverkan med regionen har ökat, kommunen 
har regelbundna möten med kommunens vårdcentraler och man anpassar sig efter 
de nya direktiv som kommer. Folkhälsomyndighetens direktiv är att all hälso- och 
sjukvårdspersonal ska använda visir och munskydd och det har man haft sedan i 
somras på alla verksamheter där man har varit närmare varandra än två meter. Det 
är god tillgång till skyddsutrustning och det finns ett bra beredskapslager. Varje 
enhet har ett mindre lager och det finns ett mellanlager om det skulle uppstå akut 
brist någonstans. All personal har gått igenom utbildning i basala hygienrutiner 
och Socialstyrelsens utbildning för kommunal vård och omsorg. SKR 
punktprevalensmätning är en nationell mätning och från och med våren 2021 ska 
Huddinge börja rapportera in. Det har även skett förbättring gällande provtagning, 
både i form av drive-in provtagning och hemtester. Vaccinationer för 
säsongsinfluensa har man fått till på de flesta enheter. Vaccinet har varit (och är) 
slut på vårdcentralerna i Stockholm men då har man har fått hjälp av 
Glömstapoolen som har kommit ut och vaccinerat på flera LSS-boenden. Det 
pågår även en utvärdering av kommunens arbete och hantering av covid-19 och 
Sofia meddelar att hon återkopplar till rådet när utvärderingen är klar i januari.  

 

2. Information – Enkät Myndigheten för delaktighet  

Vanja Möller Zouzouho informerar om Myndigheten för delaktighets (MFD) 
kommunenkät, Fokus delaktighet. Enkäten består av frågor om hur kommunen 
arbetar strategiskt med tillgänglighet. Områden som berörs är verksamhet, lokaler 
samt information och kommunikation. Resultatet av uppföljningen presenterar 
Myndigheten för delaktighet (MFD) på MFD:s webbplats och i MFD:s årliga 
redovisning till regeringen i februari 2021. Svaren är ett viktigt bidrag till MFD:s 
årliga uppföljning av kommunernas arbete med funktionshinderspolitiken. Vårt 
resultat i utvärderingen av enkätsvaren är 64%. Procentsatsen indikerar i hur hög 
utsträckning vi arbetar med tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning 
och den kan användas för att jämföra våra arbetsinsatser över tid. 
 
Kommunen får omdömet ”bra” på följande områden: 

• Funktionshinderspolitisk strategi 
• Övergripande ansvar för funktionshindersfrågor 
• Extern webb 
• E-tjänster och mobilapplikationer 

 
Kommunen får omdömet ”kan förbättras” på följande områden: 



• Funktionshinderspolitiskt mål och inriktning 
• Kännedom om FN:s konvention om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning 
• Föra dialog och inhämta kunskap 
• Tillgänglighet i upphandling 
• Systematiskt arbetsmiljöarbete 
• Tillgänglig rekrytering 
• Interna arbets- och kommunikationsplattformar 
• Tillgänglighet vid lokalförsörjning 
• Befintliga verksamhetslokaler 
• Allmänna platser 

 
Representanter i rådet kommer med frågan angående vilket resultat HR:s arbete 
har lett till när det gäller exempelvis fler anställningar detta år kopplat till det 
systematiska arbetsmiljöarbetet och tillgänglig rekrytering. Det ställs en fråga om 
enkäten har omfattat tillgängliggörandet av information på teckenspråk. Vanja 
meddelar att hon ska återkoppla så fort hon vet svaret på frågorna. Det bestäms 
även att en återkoppling till rådet med en kommunjämförelse kommer att ske när 
enkätens resultat publicerats av MFD. Om möjligt även en jämförelse med 
tidigare års resultat. 
 

 

3. Huddinges funktionshinderråds svar på remiss: Digitalisering utan 
digitalt utanförskap – Motion väckt av Niklas Bougt  

Maria Sundblad (KSF) berättar om att Niklas Bought (V) den 23 mars 2020 
inkommit med en motion med rubriken Digitalisering utan digitalt utanförskap. 
Motionären yrkar att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för att 
möta upp det digitala utanförskapet med den digitala utvecklingen i kommunen. 
Kultur- och fritidsnämnden i ska i samarbete med hjälp av biblioteken genomföra 
utbildningar på kommunens särskilda boenden kring digitala verktyg. Motionen 
har gått på remiss till Funktionshinderrådet, Kultur och fritidsnämnden, 
Socialnämnden, Vård och omsorgsnämnden och Pensionärsrådet 
I en rapport framtagen av Internetstiftelsen år 2019 framkom att 10% av Sveriges 
befolkning lever i digitalt utanförskap. Det är ofta personer med 
funktionsvariationer, personer som inte har svenska som modersmål samt äldre/ 
seniorer som är i störst behov av stöd. Huddinge kommun har i november i år 
antagit en ny digitaliseringsstrategi som gäller för åren 2021–2025. Avsnittet ”Ett 
Huddinge där digitalisering är till för alla” anger uttryckligen inriktningen för hur 
kommunen ska arbeta strategiskt med att erbjuda likvärdig service till alla 
användare, inklusive de som lever i digitalt utanförskap. Det kommunala 
uppdraget innebär att erbjuda samma service till alla användare inklusive de som 
lever i ett digitalt utanförskap. Det förutsätter att erbjuda: 

 Tillgång till digitala enheter och internet till de som inte har det privat: 



 Möjlighet att lära sig använda teknik och mjukvara utifrån sina egna behov 
för de som inte har kunskap om digitala verktyg. 
 

Pågående arbete innefattar exempelvis att  

 Servicecenter dagligen tar emot besökare som behöver vägledning, 
stöttning och hjälp med digitala processer eller lån av dator för att komma 
åt digitala verktyg/ tjänster. 

 Kultur- och fritidsförvaltningen erbjuder stöd, vägledning och kurser 
genom folkbiblioteken, i samverkan med civilsamhället. 

 Socialförvaltningen genomför åtgärder för att kunna öka den digitala 
mognaden och kunskapen hos medarbetare, brukare och kunder. Vid 
behov anpassar verksamheterna sitt arbetssätt för att säkerställa att alla 
som har behov får tillgång till kommunens välfärdstjänster. 

 
Kommande arbete: 

 Digitaliseringsstrategin behöver konkretiseras  
 Arbetet behöver intensifieras  
 Krävs kommungemensamma insatser 

 
Representanter i rådet påpekar vikten att beakta de ekonomiska förutsättningar 
personer med funktionsnedsättningar, i olika åldrar, har. Särskilt kvinnor har dålig 
ekonomi och det är viktigt att vara medveten om hur det påverkar möjligheten till 
att kunna delta. Hur ser tillgången till smarttelefoner och läsplattor ut? Hur ska 
utbildning ske? Det är väldigt viktigt att överbygga klyftan och se till att få till 
anpassningarna. Även frågan om vilket stöd de som bor på LSS-boenden lyfts och 
förslag på studiecirkel framförs. Maria Sundblad ska ta med sig synpunkterna till 
förvaltningen. 

 

4. Delgivning av beslut, Huddinges kommuns svar på remiss – SOU 
2018:88 Översyn av insatser enligt LSS och assistansersättningen 

Rådet anser sig delgivna 

 

5a. Sammanträdestider 2021 

Sammanträdestiderna för 2021 godkänns. 

 

5. Övriga punkter 

Mötesformat sammanträden 2021 
En förfrågan till rådet med angående hur många som har möjlighet att delta via 
Teams, ska skickas ut. Distansarbete kommer att ske ett bra tag framöver. Förslag 



om att vi bör hålla ett extramöte innan första planerade sammanträdet 2021 för att 
träna på Teams framförs. Frågan angående Teams ska även skickas till 
Stockholmstolkarna. 
 
Förfrågan från Umeå universitet  
Umeå universitet svarar för den svenska delen av en internationell studie om 
betydelsen av samarbetsorgan mellan kommuner och civilsamhällets 
organisationer. Syftet är att öka kunskaperna om vilken roll dessa organ spelar 
och hur ledamöterna upplever sitt arbete i rådet. Ordförande Lars Björkman 
informerar att det är en enkät som ska besvaras och att den kommer att skickas ut 
till samtliga i rådet. 
 
Kontaktuppgifter till rådet  
Flera i rådet påpekar att deras aktuella kontaktuppgifter inte stämmer. 
Nämndsekreterare Ella Ryberg ska kontakta rådet och stämma av att 
kontaktuppgifterna är aktuella. 
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